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IŞINSU KESTELLİ 
İZMİR TİCARET BORSASI YÖNETİM KURULU BAŞKANI 

ŞUBAT 2019 MECLİS KONUŞMASI 
 
SAYIN BAKANIM, İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKAN ADAYIM, 
SAYIN MİLLETVEKİLİM, 
ODA VE BİRLİKLERİMİZİN SAYGIDEĞER BAŞKANLARI, 
DEĞERLİ ÜYELERİMİZ, 
KIYMETLİ MİSAFİRLER, 
SEVGİLİ MEDYA MENSUPLARI, 

HEPİNİZİ ŞAHSIM VE İZMİR TİCARET BORSASI YÖNETİM KURULU ADINA SAYGIYLA SELAMLIYORUM. 

KATILIMIYLA BUGÜNKÜ MECLİS TOPLANTIMIZI ONURLANDIRAN AK PARTİ İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE 
BAŞKAN ADAYI SAYIN NİHAT ZEYBEKCİ’YE HOŞ GELDİNİZ DİYOR, 31 MART YEREL SEÇİMLERİNİN ÜLKEMİZ 
VE GÜZEL KENTİMİZ İZMİR İÇİN HAYIRLI OLMASINI DİLİYORUM. 

DEĞERLİ DOSTLAR, 

YILLARDIR HER FIRSATTA VE HER ORTAMDA DİLE GETİRDİĞİMİZ GİBİ YEREL SEÇİMLERİ VE YEREL YÖNETİM 
ANLAYIŞINI BİR HİZMET YARIŞI; FİKİRLERİN VE PROJELERİN KONUŞULDUĞU DAHA İYİ BİR YARIN ARAYIŞI 
OLARAK GÖRÜYORUZ. 

HEPİMİZİN İŞ YAPARKEN EDİNDİĞİMİZ DENEYİMLERDE DE TANIK OLDUĞU GİBİ GÜNÜMÜZ DÜNYASINDA 
HER ŞEY ÖLÇÜLEBİLİR DEĞERLER ÜZERİNDE YÜKSELİYOR... 

BİR KENTİN GENEL EĞİTİM DÜZEYİ NE DURUMDA? O KENTTE KAÇ MÜHENDİS, KAÇ MİMAR, KAÇ YAZILIMCI 
YAŞIYOR? 

SAĞLIK ALANINDA KİŞİ BAŞINA KAÇ YATAK, KAÇ DOKTOR DÜŞÜYOR? SPORDA KÜRESEL ANLAMDA 
BAŞARILI MARKALARI VAR MI?  

TURİZM ALANINDA TESİS SAYISI VE KALİTESİ NE DURUMDA? FUAR ALANININ, KONGRE MERKEZLERİNİN 
KAPASİTESİ NE KADAR?  

O KENT, SANAYİDE NİTELİKLİ ÜRETİM YAPABİLME KAPASİTESİNE SAHİP Mİ? HANGİ ÜRÜNDE DÜNYA 
ÇAPINDA FİYAT BELİRLEYEBİLME POTANSİYELİNE VE YETİSİNE SAHİP? 

SAYDIĞIM TÜRDEN ÖRNEKLERİ ÇOĞALTMAK MÜMKÜN... 

ÇÜNKÜ GÜNÜMÜZDE EKONOMİK, STRATEJİK, KÜLTÜREL VE SOSYAL ANLAMDA ÜLKELER ARASINDA 
KIYASIYA BİR REKABET YAŞANDIĞI GİBİ, KENTLER ARASINDA DA BENZER BİR MÜCADELE VERİLİYOR. 

ANCAK VE ANCAK BİR YA DA BİRDEN ÇOK ALANDA BU MÜCADELEDEN GALİP ÇIKMAYI BAŞARAN KENTLER 
MARKA OLARAK DÜNYA ÇAPINDA KENDİNE YER EDİNEBİLİYOR.  

O KENTİN GELİRİ, REFAH SEVİYESİ ARTIYOR. EĞİTİM İMKÂNLARI ÇOĞALIRKEN İŞSİZLİK AZALIYOR. SOSYAL 
ADALET VE TOPLUMSAL DENGE DAHA KOLAY SAĞLANIYOR. 

BU NEDENLE YEREL YÖNETİM KONUSUNUN SADECE YEREL HİZMETLER BAĞLAMINDA DEĞİL, KÜRESEL 
REKABET ANLAMINDA DA KONUŞULMASINI VE TARTIŞILMASINI ÇOK ÖNEMSİYORUM. 

BU DÜŞÜNCE IŞIĞINDA, KENTİMİZE HİZMET ETMEK İÇİN YARIŞAN BİRBİRİNDEN DEĞERLİ ADAYLARLA BİR 
ARAYA GELMEYİ, FİKİR ALIŞVERİŞİNDE BULUNMAYI, ONLARI DİNLEMEYİ HEM ŞAHSIM HEM DE TEMSİL 
ETTİĞİM KURUM ADINA SON DERECE FAYDALI BULUYORUM. 

İZMİR’İN BİR MARKA KENTE DÖNÜŞMESİNİ SAĞLAYACAK DÖNÜŞÜMÜ HEP BİRLİKTE, EL ELE VEREREK 
GERÇEKLEŞTİRMEMİZ GEREKTİĞİNE İNANIYORUM. 
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ÖNÜMÜZDEKİ YEREL SEÇİMLERİN BU SÜRECE KATKI SAĞLAMASINI ÜMİT EDİYOR; BU ÇERÇEVEDE HEM 
SAYIN ZEYBEKCİ’YE HEM DE SEÇİME KATILACAK TÜM ADAYLARA BAŞARILAR DİLİYORUM. 

SAYIN BAKANIM, 

İZMİR’İ YÖNETMEYE TALİP OLMANIZDAN EVVEL ÇOK ÖNEMLİ GÖREVLERDE BULUNDUĞUNUZU VE BU 
ÜLKEYE ÖNEMLİ HİZMETLER VERDİĞİNİZİ YAKİNEN BİLİYORUZ. 

DENİZLİ BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANLIĞI YAPTINIZ. DÖRT DÖNEM ÜSTLENDİĞİNİZ EKONOMİ 
BAKANLIĞI GÖREVİNİZ SIRASINDA, ÜLKEMİZ YARARINA HAYATA GEÇİRİLEN PROJELER İÇİN PEK ÇOK DEFA 
SİZİNLE BİRLİKTE ÇALIŞMA FIRSATI YAKALADIK. 

ÜLKE EKONOMİSİNE DAİR RAKAMLAR, İZMİR VE EGE’NİN GENEL EKONOMİ İÇİNDEKİ PAYI KONUSUNDA 
ENGİN BİR BİLGİ BİRİKİMİNE SAHİPSİNİZ. 

BU NEDENLE SİZİN DE ONAYLAYACAĞINIZ GİBİ HEM EGE BÖLGESİ HEM DE ONUN EKONOMİK VE 
KÜLTÜREL BAŞKENTİ OLARAK NİTELENDİREBİLECEĞİMİZ İZMİR, ÜRETİM VE TİCARET KONUSUNDA ÇOK 
ÖNEMLİ BİR POTANSİYELE SAHİP. 

2018 YILINDA EGE BÖLGESİ’NİN İHRACATI, İZMİR’DE FAALİYET GÖSTEREN EGE SERBEST BÖLGESİ VE İZMİR 
SERBEST BÖLGESİ’NİN RAKAMLARININ DA DÂHİL EDİLMESİYLE BİRLİKTE 23 MİLYAR 110 MİLYON DOLAR 
SEVİYESİNE ULAŞMIŞ DURUMDA. 

İZMİR, GERİDE BIRAKTIĞIMIZ YIL İÇİNDE TEK BAŞINA 10 MİLYAR DOLARI AŞAN BİR İHRACATA İMZA ATTI. 

BÖLGEMİZDE İHRACATIN İTHALATI KARŞILAMA ORANI YÜZDE 140 SEVİYESİNE YAKLAŞTI. 

AYNI DÖNEMDE TÜRKİYE İHRACATININ İTHALATINI KARŞILAMA ORANI İSE YÜZDE 75 OLARAK 
GERÇEKLEŞTİ. 

SADECE İZMİR DEĞİL EGE BÖLGESİ’NDE BALIKESİR DÂHİL DOKUZ İLİMİZİN TAMAMI DIŞ TİCARET FAZLASI 
VERDİ. 

ÖZETLE TÜRKİYE’NİN ALDIĞINDAN FAZLASINI SATAN ÜLKE HAYALİ, EGE BÖLGESİ’NDE GERÇEĞE DÖNÜŞTÜ. 

İHRACATTA OLDUĞU GİBİ ÖDENEN VERGİDE DE, VERGİ ÖDEME ORANINDA DA TÜRKİYE’NİN ÖNDE GELEN 
KENTLERİ ARASINDA YER ALIYORUZ. 

ANCAK MAALESEF, ÜLKE EKONOMİSİNE KATKIDA BULUNDUĞUMUZ ORANDA DESTEK ALAMADIĞIMIZI 
DÜŞÜNÜYORUM. 

BİR TÜRLÜ YATIRIMDA DA, TEŞVİKLERDE DE ÖNCELİKLİ OLARAK AKLA GELMİYORUZ. 

OYSA İZMİR’E YAPILACAK HER YATIRIMIN, ÜLKE EKONOMİSİNE KAT BE KAT FAZLASIYLA GERİ DÖNECEĞİNİ 
HEPİMİZ GAYET İYİ BİLİYORUZ. 

EĞİTİM SEVİYESİ, YETİŞMİŞ İNSAN GÜCÜ, BİNLERCE YILLIK TİCARET KÜLTÜRÜNÜN MİRASI OLAN İŞ YAPMA 
BECERİSİ İLE İZMİR HER ALANDA ÇOK DAHA FAZLASINI HAK EDİYOR. 

ÜMİTSİZ YA DA KARAMSAR DEĞİLİZ. İZMİR’İN HAK ETTİĞİNİ YAKIN BİR GELECEKTE ALACAĞINA 
İNANIYORUZ.  

ÖNÜMÜZDEKİ DÖNEMDE TABLONUN ÖNEMLİ ÖLÇÜDE DEĞİŞECEĞİNE; İSTANBUL İZMİR OTOYOLU VE 
ÇANAKKALE BOĞAZI GEÇİŞİNİN TAMAMLANMASI İLE BİRLİKTE BÖLGEMİZİN VE KENTİMİZİN, ÜLKEMİZİN 
DÖNÜŞÜMÜNDE BİR KEZ DAHA LOKOMOTİF ROL ÜSTLENECEĞİNDEN EMİNİZ. 

DEĞERLİ DOSTLAR, 

HİÇ ŞÜPHE YOK Kİ İZMİR’İ VE EGE’Yİ İHRACATTA BAŞARIYA TAŞIYAN ANA UNSURLARDA BİRİ DE TARIM 
SEKTÖRÜDÜR. 
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EGE; BEREKETLİ TOPRAKLARI, GÜNEŞİ VE SUYU İLE BÜYÜK BİR HAZİNEDİR. İZMİR, BU ALANDA DA 
ÜLKEMİZİN LİDER KENTİDİR.  

SADECE ÜRETİMDE DEĞİL, ORGANİK TARIM VE TARIMA DAYALI SANAYİDE DE SÖZ SAHİBİDİR. 

ŞUNU DA GAYET İYİ BİLİYORUZ Kİ İZMİR OLARAK ÖNÜMÜZDE YEPYENİ BİR SORUMLULUĞUMUZ 
BULUNUYOR. 

İZMİR TİCARET BORSASI OLARAK, TARIM SEKTÖRÜNÜN GELECEĞİ VE ULUSLARARASI ALANDA DAHA 
REKABETÇİ OLABİLMESİ İÇİN BİLİŞİM TEKNOLOJİLERİNDEKİ GELİŞMELERİN SEKTÖRE ENTEGRE EDİLMESİ 
GEREKTİĞİNE İNANIYORUZ VE BUNUN İÇİN ARALIKSIZ ÇALIŞIYORUZ.  

EGE ÜNİVERSİTEMİZ İLE İŞBİRLİĞİ İÇİNDE TARIMDA YARINLARI PLANLIYORUZ. 

TARIM SEKTÖRÜNDE YÜKSEK TEKNOLOJİ GELİŞTİREREK SEKTÖRE ADAPTASYON İŞLEVİNİ YERİNE 
GETİRECEK “İZMİR TARIM TEKNOLOJİ MERKEZİ” İÇİN FİZİBİLİTE PROJESİ HAZIRLIYORUZ. 

HAZİNE VE MALİYE BAKANIMIZ SAYIN BERAT ALBAYRAK’IN KENTİMİZİ ZİYARETİ SIRASINDA DA DİLE 
GETİRDİĞİMİZ GİBİ, İZMİR TARIM TEKNOLOJİ MERKEZİ’NİN TARIM TEKNOLOJİSİ ALANINDAKİ GİRİŞİMLER 
İÇİN ÇEKİM MERKEZİ VE AR-GE ÜSSÜ OLMASINI İSTİYORUZ. 

BU MERKEZİN, ÜLKEMİZDE AKILLI TARIM UYGULAMALARINI HAYATA GEÇİRMEK İÇİN ÖNEMLİ BİR MODEL 
OLACAĞINI DÜŞÜNÜYORUZ.  

ANCAK, BU MERKEZİN VE MERKEZDE YER ALACAK GİRİŞİMCİLERİN, TEKNOLOJİ GELİŞTİRME 
MERKEZLERİNDEKİNE BENZER TEŞVİK VE VERGİ AVANTAJLARINA İHTİYACI OLACAĞI DA ŞÜPHESİZ. 

İZMİR’İN AYDINLIK YARINLARI İÇİN BU KONUDA DA YEREL YÖNETİMLE BİRLİKTE HAREKET ETMEYİ VE SÖZ 
KONUSU AVANTAJLARIN SAĞLANMASI KONUSUNDA GEREKEN YASAL DÜZENLEMELERİN GEÇMESİ İÇİN 
İŞBİRLİĞİ İÇİNDE ÇALIŞMAYI ÇOK ÖNEMSİYORUZ. 

DEĞERLİ ÜYELER, 

BORSA OLARAK ÜLKEMİZDE KAYBOLMAYA YÜZ TUTAN KOYUNCULUK FAALİYETİNİ YENİDEN 
CANLANDIRMAYA YÖNELİK “TÜRKİYE’DE KOYUNCULUĞUN GELECEĞİ VE SÜRDÜRÜLEBİLİR ÜRETİMİ: İZMİR 
MODELİ” İSİMLİ BİR ARAŞTIRMA PROJESİ YÜRÜTÜYORUZ.  

PROJE KAPSAMINDA YAKIN ZAMAN ÖNCE UZMAN ÜRETİCİLER, BORSAMIZ ÜYELERİ, KAMU VE ÖZEL 
SEKTÖRDEN PAYDAŞLARIMIZIN KATILIMI İLE BİR ÇALIŞTAY GERÇEKLEŞTİRDİK.  

BU ÇALIŞTAY VE SAHA ÇALIŞMALARININ SONUÇLARINI İÇEREN PROJE SONUÇ RAPORUMUZU 
ÖNÜMÜZDEKİ GÜNLERDE SİZLERLE PAYLAŞIYOR OLACAĞIZ. 

ANCAK ÖNCESİNDE, BAZI ÇALIŞTAY ÇIKTILARINA DAİR FİKİRLERİMİ SİZLERE AKTARMAK İSTİYORUM. 

KOYUNCULUK FAALİYETİNİ ÜRETİM BOYUTUYLA ELE ALDIĞIMIZDA, AİLE İŞLETMELERİNİN DEVAMI VE 
MERALARDAN FAYDALANMANIN, SÜRDÜRÜLEBİLİRLİK AÇISINDAN HAYATİ ÖNEM TAŞIDIĞINI 
SÖYLEYEBİLİRİM. 

SON YILLARDA KOYUN ETİ, SÜTÜ VE DİĞER ÜRÜNLERİNİN TÜKETİMİNDE AZALMA YAŞANDIĞINI 
GÖZLEMLİYORUZ.  

PAZARLAMA BOYUTUYLA İLGİLİ OLAN BU SORUNU ÇÖZMEK İÇİN TOPLUMDA KOYUN ETİ İLE İLGİLİ YER 
ETMİŞ OLAN NEGATİF ALGIYI HEP BERABER KIRMAMIZ GEREKİYOR. 

SON OLARAK YÖNETİMSEL AÇIDAN DA ÖNEMLİ SORUNLARI BULUNAN KOYUNCULUK FAALİYETİNİ 
YENİDEN CANLANDIRMAK İÇİN, İLGİLİ TÜM KURUM VE KURULUŞLAR OLARAK ORTAK AKILLA HAREKET 
EDİP BÜTÜNSEL VE UZUN VADELİ POLİTİKALAR GELİŞTİRMEMİZ BÜYÜK ÖNEM ARZ EDİYOR.  
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İZMİR TİCARET BORSASI OLARAK ÖNÜMÜZDEKİ SÜREÇTE SÜRDÜRÜLEBİLİR KOYUNCULUK MODELİ İLE 
İLGİLİ ÇOK KAPSAMLI BİR UYGULAMA PROJESİ YAPMAYI DA HEDEFLİYORUZ. 

SEVGİLİ DOSTLAR, 

TÜM ÇABAMIZ, HEM ÜRETİMİN HEM TİCARETİN KURALLARA BAĞLI OLARAK YAPILMASI VE 
SÜRDÜRÜLEBİLİR OLMASIDIR. 

BÜTÜN ÇALIŞMALARIMIZIN AMACI, ÜRETİCİLERİMİZ VE TİCARET ERBABIMIZ KAZANÇ ELDE EDERKEN 
TÜKETİCİNİN SAĞLIĞINI VE CEBİNİ YORMAMAKTIR. 

ÖNEMLİ OLAN BİR KİŞİ YA DA KURUMUN MUTLU VE ZENGİN OLMASINDAN ZİYADE MUTLULUĞUN VE 
REFAHIN, TOPLUMUN HER KADEMESİNE ADİL OLARAK DAĞILMASINI SAĞLAMAKTIR. 

BU DURUM, SADECE ÜLKEYİ YÖNETENLERİN SORUMLULUĞU DEĞİLDİR. BU, BİR VATANDAŞ OLARAK 
HEPİMİZİN GÖREVİDİR. BU BİLİNÇLE ÇALIŞMAYA, ÜRETMEYE DEVAM ETMELİYİZ. 

HEP BİRLİKTE DAHA İYİYİ ARAMALIYIZ.  

SİZ DEĞERLİ ÜYELERİMİZİN DE AYNI İNANÇ VE KARARLILIK İÇİNDE OLDUĞUNUZU GAYET İYİ BİLİYORUM. 

BENİ DİNLEDİĞİNİZ İÇİN TEŞEKKÜR EDİYOR, BUGÜN MECLİS TOPLANTIMIZI ONURLANDIRAN AK PARTİ 
İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKAN ADAYI SAYIN NİHAT ZEYBEKCİ’YE VE DİĞER ADAYLARA BİR KEZ 
DAHA BAŞARILAR DİLİYORUM. 

 


